
اهتمام جدى مسؤولان 
براى گره گشايى از كار محرومان

زمستان سرد با محافل گرم 
در خانواده هاى شاهرودى

قائم مقام توليت آستان قدس رضوى عنوان كرد روسياهى كه براى مهمان مى ماند

مشــهد قائم مقام توليت آستان قدس 
رضوى از آمادگى اين دســتگاه براى اهداى 
زمين هاى موقوفه در جهت ســاخت مسكن 
محرومان در شهرســتان هاى ســه استان 

خراسان رضوى، شمالى و جنوبى خبر داد...

سمنان  مردمان ايرانى و بسيارى از جوامع 
ديگر، در آغاز فصل زمســتان مراسمى را برپا 
مى دارنــد كه در ميان اقوام گوناگون، نام ها و 
انگيزه هاى متفاوتى دارد.هر چند كه زمستان 

حكايت ...
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رئيس مجمع نمايندگان خوزستان:
وزير جهاد كشاورزى خوزستان را 

رها كرده است

اهواز: رئيس مجمع نمايندگان خوزســتان 
خطاب به روحانى بــراى انتخاب وزير جهاد 
كشــاورزى به عنوان نماينده ويژه در حل مشكلات 
ريزگــرد گفت: حجتى چهار ســال در وزارت خود، 
خوزســتان را رهــا كــرده و كجــا بود كــه ببيند 
نخلســتان هاى جنوبى خوزســتان پشت سر هم در 

حال خشك شدن است؟
مجيد ناصرى نژاد در جلسه شوراى ادارى خوزستان 
و كارگروه ملى مبارزه با ريزگردها خطاب به رياست 
جهمورى گفت: آمدى جانم به قربانت ولى حالا چرا، 
باوفا حالا كــه از پا افتاديم، چرا؟ كاش آن موقع كه 
ما در گرد و غبــار بوديم، آقاى رئيس جمهور اينجا 

مى آمد.
نماينده مردم شــادگان در مجلس شوراى اسلامى 

گفت: وضعيت مردم خيلى نگران كننده است. 
وى ادامه داد: دشــمن در اين مدت مثل گذشــته 
خيلى اشــتباه كرده و فكر احمقانه كــرد تا از اين 
وضعيت ســوء اســتفاده كند، ولى خوب مردم اين 

استان را نشناخته است.
وى بابيان اينكه از شما خواهش مى كنم كه مصوبات 
قبلى را اجرايــى كنيد، تصريح كرد: به عنوان نمونه 
مصوبات بسيار خوب دولت در سال 93 و همچنين 
نكته مهم و اساسى بحث انتقال آب و كم كردن آب 

خوزستان است.
نماينده مردم شادگان در مجلس شوراى اسلامى با 
اشاره به اينكه كانون هاى گرد و خاك و منشأ ريزگرد 
قبلاً مرتع، كشــتزار و منبع رزق و روزى مردم بوده 
و امروز به كانون گرد و غبار تبديل شده و بايد احيا 
شود، اظهار كرد: آن زمان كه داد مى زديم، نبايد آب 
را از خوزســتان منتقل كرد به خاطر چنين مسايلى 

بوده است.
وى ادامه داد: هنوز به بحران اساســى نرسيده ايم و 
امروز در حال مبارزه با معلول هســتيم در حالى كه 

علت اصلى كمبود آب است.
ناصرى نژاد بابيان اينكه تالاب هاى خوزستان را بايد 
احيــا كنيم چرا كه بدون هيــچ هزينه اى مى تواند، 
مقابل گــرد و خاك بايســتد، عنوان كــرد: كار به 
جايى رســيد كــه دل مبارك مقــام معظم رهبرى 
به درد آمــده و اظهارنظر فرمودند و از ايشــان كه 
هميشــه به فكر خوزستان هستند، قدردانى و تشكر 

مى كنيم.

امام جمعه مركزى: 
تلفن ابتكار به وزير منابع طبيعى عراق 

مشكلى را حل نمى كند 

اراك: نماينده ولى فقيه در استان مركزى با بيان 
اينكه تماس تلفنى رئيس سازمان محيط زيست 
خانم ابتكار با وزير منابع طبيعى عراق مشكلى از خوزستان 
برطــرف نمى كند، اظهــار كرد: يكى از مشــكلات امروز، 
ريزگردهاى خوزستان اســت زيرا آبروى كشور و نظام در 

صورت بى توجهى به اين موضوع مى رود. 
آيت االله قربانعلى درى نجف آبادى در نشست بررسى طرح 
جنگلكارى 2هزار هكتارى منطقه چپقلى شــازند كه در 
نيروگاه شازند تشكيل شده بود با اشاره به اهميت توسعه 
منابع طبيعى اظهار داشــت: سند توسعه ملى جنگلكارى 
و منابع طبيعى در شــوراى فرهنگــى عمومى تصويب و 
سپس ابلاغ شد و اين موضوع در اين جلسه همانند ديگر 
موضوعات در سفر هيأت دولت به استان مركزى بسيار مورد 
تأكيد قرار گرفت.وى افزود: درحال حاضر كشور و به تبع آن 
استان مركزى با شرايط حساسى مواجه است و بايد براى 
جلوگيرى از توسعه اين شرايط تدابير كارآمدى انديشيده 
شود.نماينده ولى فقيه در استان مركزى تصريح كرد: يكى 
از مشكلات امروز كشــور، موضوع ريزگردهاى خوزستان 
است، آبروى كشور و نظام در صورت برطرف نشدن مشكل 
خوزستان مى رود زيرا ما مى بايست سال ها پيش و قبل از 
وقوع فاجعه به فكر مى بوديم تا از قوع اين رويداد جلوگيرى 
كنيم.آيــت االله درى نجف آبادى ادامه داد: پوشــش گياهى 
سطح زمين از اهميت بسيار بالايى برخوردار است زيرا اگر 
منطقه اى دچار معضل فرســايش خاك شود، ريزگردهاى 

حاصل از آن به استان هاى همسايه هم منتقل مى شود.
وى عنوان كرد: اگر پوشــش گياهى منطقه اى از بين برود 
با معضل فرسايش خاك مواجه شده و به كويرزايى منجر 

مى شود كه با اين شرايط براى كشورمان نگران هستيم.
نماينده ولى فقيه در استان مركزى خاطرنشان كرد: اكنون 
اهواز در شــرايط بسيار بدى به سر مى برد و در اين شرايط 
برقرارى تماس رئيس سازمان محيط زيست با وزير منابع 

طبيعى عراق مشكلى را برطرف نمى كند.
وى افــزود: آلودگى محيطى يــك منطقه به همه مناطق 
اطراف مرتبط اســت و حيات ما به آبادانى زمين بستگى 
دارد، همچنين محيط زيست سالم، امنيت غذايى، اشتغال، 
سفره هاى آب زيرزمينى، بسترهاى رودخانه اى و فضاى سبز 

منطقه در گرو توسعه جنگلكارى پديدار مى شود. 
نماينده ولى فقيه در اســتان مركزى برضرورت توســعه 
فضاى ســبز تأكيد كرد و گفت: توسعه فضاى سبز، زمينه 
گردشگرى مناسبى را در منطقه به وجود مى آورد و با توسعه 
طرح جنگلــكارى 2 هزار هكتارى مناطق چپقلى، اراك و 

شازند در برابر آلودگى هاى هوا بيمه مى شود.

خبر كوتاه 

گيلان شبكه برق استان گيلان بنا بر گفته 
استاندار، شبكه اى فرسوده است كه در طول 
ســه دهه گذشــته، هيچ گونه اقدامى در راســتاى 
نوســازى آن نشــده و از طرفى اين استان با وجود 
خاطرات برفى گذشــته تنها يك دستگاه گريدر يخ 
شــكن در اختيار دارد و بايد گفت، ستاد بحران اين 
استان با بحران امكانات روبه روست.بارش برف سنگين 
در هفته گذشــته كــه قطع آب و بــرق 230 هزار 
مشترك را به همراه داشت، مهر تأييدى بر اين مدعا 
زد و آمادگى ســتاد مديريت بحران اين استان را در 
محك ســنجش قرار داد.هر چند در همين راســتا 
محمدعلى نجفى استاندار گيلان با نشست هاى متعدد 
به مردم اطمينان مى داد كه مشــكلى نيست، اما در 
واقع بيش از سه روز گيلانى ها در خاموشى مطلق فرو 
رفتند تا اينكه گردان ســپاه پاسداران براى حل اين 

مشكل آستين همت را بالا زد.

 آمادگى شهردارى از شعار تا واقعيت
با آغاز بارش ها ســخنگوى شوراى اسلامى رشت 
بــا بيان اينكه مردم نگران بارش برف نباشــند، از 
آمادگى ستادبحران شهردارى رشت و گيلان خبر 
داد و  فاطمه شــيرزاد حتى آن قدر از مســؤولان 
مديريت شهرى و استان مطمئن بود كه بيان كرد: 

«به استقبال بارش برف مى رويم».

 در شأن مردم خدمات ارايه نشد
اين در حالى اســت كه عضو شوراى اسلامى شهر 
رشــت مى گويــد: در بحران برف ما نتوانســتيم، 
خدماتى را كه شايسته مردم رشت بود، ارايه دهيم.
باقرى خطيبانى با اشاره به اينكه از بودجه امسال از 
850 ميليارد تومان بودجه 36 درصد محقق شده، 
ادامه مى دهد: بودجه شهردارى غيركارشناسى بسته 
مى شــود. پروژه هايى كه در شــهر نيمه كاره است 

و پروژه هــاى جديــدى كه آغاز 
مى شود، ســبب شده، مشكلات 
مالى گريبانگير شــهردارى شود 
و هنوز مطالبات پاكبانان شــهر 
و آتش نشــانان در سال گذشته 
پرداخت نشده است.عضو شوراى 
اسلامى شهر رشت گفت: شعارى 
در مديريت شهرى راه افتاده است 
كه «راه بيندازيم و جا بيندازيم» 
و چــون با كمبود وقــت مواجه 
هســتيم از كيفيــت بكاهيم در 
حالى كه با اين شــعار بيشترين 

ضرر متوجه مردم است.

 امكانات نداريم
مديركل راه و شهرسازى استان گيلان با بيان اينكه 
در اســتان گيلان پس از بارش برف به علت اقليم 

خاص منطقه، بــرف دچار يخ 
زدگى مى شود، افزود: در استان 
گيلان تنها يك گريدر يخ شكن 
براى پاكسازى جاده ها در مواقع 
بيان  با  يخ زدگى داريم.خاورى 
اينكه در ســال هاى گذشته 55 
كارگر در اداره راه و شهرســازى 
مشغول به كار بودند، اما در حال 
حاضر فقط پنــج كارگر در اين 
اداره مشغول هستند، تأكيد كرد: 
عمر ماشــين آلات و تجهيزات 
در اســتان گيلان بسيار پايين 
است و تعداد ماشــين آلات و تجهيزات در استان 
گيلان بسيار محدود است.در همين زمينه مديركل 
راه و شهرسازى گيلان به عمر بالاى ماشين آلات 
راهــدارى هم اشــاره كرد و گفت: ماشــين آلات 

راهدارى فرسوده است.

شــعبانعلى خاورى با اشــاره به بارش برف اخير در 
گيلان اظهار كرد: از آغاز بــارش برف تمام راهداران 
در محورهاى اســتان حاضر بودنــد.وى با بيان اينكه 
جابه جايى ماشين آلات از موضوع هاى مهم در مواقع بروز 
حوادث غير مترقبه است، تصريح كرد: تنها سه تريلى 
براى جابه جايى ماشين آلات سنگين در استان داريم.

 50 درصد شبكه برق فرسوده است
مديرعامل شركت توزيع نيروى برق استان گيلان 
نيز با بيان اينكه بارش برف اخير بيش از 6 ميليارد 
تومان به شبكه توزيع برق استان خسارت وارد كرد، 
گفت: در بارش بــرف اخير در گيلان برق بيش از 
230 هزار مشترك در استان قطع شد كه اين ميزان 
از مشــتركان شامل 451 روستا در گيلان مى شد.

وى با اشاره به اينكه تجهيزات سپاه پاسداران گيلان 
كمك ويژه اى در راستاى تسريع اقدام هاى عمليات 
برق رســانى در استان داشــت، افزود: خودروهاى 
كمك دار كه از ســوى سپاه پاســداران استان در 
اختيار اكيپ هاى عملياتى برق اســتان قرار گرفته 
بود، ســرعت در عمليات را به طور چشــمگيرى 
افزايش داد.جمشيد طالبى عمر بيش از 50 درصد 
شبكه توزيع برق گيلان را بيش از 25 سال عنوان 
كرد و تصريح كرد: در سال هاى اخير به طور شايسته 
و مورد نياز اســتان در حوزه توزيع برق تخصيص 

اعتبار نداشتيم.

 ستاد بحران دچار بحران
و پرسش پايانى اينكه در شرايطى كه همه مسؤولان 
دســتگاه هاى خدمات رسان به كمبود تجهيزات و 
امكانات در اســتان اشاره مى كنند و اغلب ماشين 
آلات، فرسوده هستند و تنها يك ماشين يخ شكن 
در سطح استان داريم كه داراى عمر بالاى 20 سال 
است، چطور مى توانيم به مقابله با بحران بپردازيم؟

ستاد بحران گيلان دچار بحران است
مقابله با بلاياى طبيعى از شعار تا واقعيت

ايسنا  معاون آبخيــزدارى سازمان جنگل ها، مراتع و آبخيزدارى 
كشور با بيان اينكه 450 شهر و 8 هزار و 650 روستا و آبادى ايران در 
معرض تهديد سيل هستند، افزود: بيش از 3 هزار و 500 سيل در 20 

سال اخير به وقوع پيوسته است.
دكتر پرويز گرشاســبى در شوراى ادارى منابع طبيعى و آبخيزدارى 
اســتان گيلان، آبخيزدارى را مديريت منابع زيســت محيطى يك 
آبخيز دانســت و با تاكيد بر لزوم مديريت جامع حوزه آبخيز، اظهار 
كــرد: مديريت جامع حوزه آبخيز به فرايند شــناخت، برنامه ريزى، 
سياســتگذارى و تنظيم يك مجموعه اقدامات در ارتباط با حفظ و 
احياى منابع پايه و بهره بردارى معقول از منابع طبيعى در يك حوزه 

آبخيز بدون اثرات زيانبار در محيط اتلاق مى شود.
وى با اشــاره به پديده تغيير اقليم و گرمايش جهانى طى 50 سال 

آينده، تصريح كرد: با توجه به اقليم گرم و خشــك كشــور، اهميت 
رودخانه ها و بحران آب زيرزمينى در كشورهاى خاورميانه و شمال 

آفريقا تا سال 2050، ضرورت دارد.
گرشاسبى با اشاره به تشكيل شوراى عالى آبخيزدارى در سال 1350 
به منظور نگرش حوزه اى در حفاظت از آبخيزها، اضافه كرد: طى دو 
دهه اخير تجارب ملى و استانى خوبى در جامع نگرى حاصل شده و 

تاكنون 10 پروژه بين المللى انجام داده ايم.
معاون آبخيزدارى سازمان جنگل ها طرح كلان ملى مديريت جامع 
حوزه هاى آبخيز مصوب شوراى عالى علوم، تحقيقات و فناورى و اخذ 
مجوز از ســازمان يونسكو جهت تاسيس مركز بين المللى مديريت 
جامع حوزه هاى آبخيز و تنوع زيســتى در ايران را از جمله اقدامات 
فراســازمانى در مديريت جامع دانست و گفت: همچنين به منظور 

مديريت جامع حوزه هاى آبخيز الگويى در كشــور كميته راهبرى، 
كميته اجرايى و دبيرخانه مديريت جامع در ستاد و استان ها تشكيل 
شده است.وى با اشاره به تهيه و تدوين مدل اجرايى مديريت جامع 
حــوزه هاى آبخيز در آبخيزهاى الگو، عنــوان كرد: يكى از ابزارهاى 
مهم براى اعمال سياســت هاى سازمان در سطح ملى ايجاد وحدت 
رويه براى اجرايى شــدن آن اســت. لذا مدل الگويى مديريت جامع 
حوزه هاى آبخيز توسط كميته راهبرى سازمان در بهمن ماه سال 94 
تصويب و ابلاغ شد.گرشاسبى، حوزه هاى آبخيز در قلمرو فرسايش 
آبى را حدود 125 ميليون هكتار و حوزه هاى آبخيز بيابانى در قلمرو 
فرسايش بادى را 32 ميليون هكتار در كشور دانست و گفت: متوسط 
فرسايش آبى سالانه معادل 16/7 تن در هكتار و خسارت اقتصادى 

ناشى از فرسايش خاك بيش از 10 ميليارد دلار در سال است.

450 شهر ايران در معرض تهديد سيل هستند
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شبكه برق استان 
گيلان شبكه اى 

فرسوده است كه در 
طول سه دهه گذشته 
هيچ گونه اقدامى در 
راستاى نوسازى آن 

نشده است

بــرش

خوزستان چشم انتظار اقدام و عمل دولتمردان
ستاد بحران گيلان دچار بحران است

مقابله با بلاياى طبيعى 
از شعار تا واقعيت

 پليس راهور ترافيك ساز شد

گره كور ترافيك «شريف آباد» 
در انتظار گشايش 

.......صفحه2.......همين صفحه

نمايندگان مجلس در واكنش به  سفر رئيس جمهور عنوان كردند

.......صفحه 2 

عضو مجمع نمايندگان مازندران خواستار شد 

موزه دفاع مقدس 
در چالوس 
ساخته شود

رئيس مجمع نمايندگان خوزستان:

وزيرجهاد كشاورزى 
خوزستان را 

رها كرده است

گيلان شبكه برق استان گيلان بنا بر گفته استاندار، شبكه اى 
فرسوده است كه در طول سه دهه گذشته، هيچ گونه اقدامى در 
راستاى نوسازى آن نشده و از طرفى اين استان با وجود خاطرات 
برفى گذشته تنها يك دستگاه گريدر يخ شكن در اختيار دارد و 

بايد گفت، ستاد بحران اين استان...

 تهران  به گفته اعضاى شوراى اسلامى شهر شريف آباد يكى 
از عوامل به وجود آورنده مشكلات ترافيكى قرار گرفتن پاسگاه 
پليس راه در مســير اين شهرستان است كه با جابه جايى آن 
به ايوانكى حجم بسيارى از ترافيك كاسته مى شود؛ اما معاون 

هماهنگ كننده ناجا ...

.......همين صفحه.......صفحه3

اهواز  رئيس مجمــع نمايندگان خوزســتان خطاب به 
روحانى براى انتخاب وزير جهاد كشاورزى به عنوان نماينده 
ويژه در حل مشــكلات ريزگرد گفت: حجتى چهار سال در 

وزارت خود، خوزستان را رها كرده...

سارى  نماينده مردم نوشهر، چالوس و كلاردشت در مجلس 
شوراى اسلامى گفت: براى انتقال رشادت هاى مردم شمال بايد 
در چالوس كه در دوران دفاع مقدس نقش منطقه پشــتيبانى 

جبهه ها را داشت...

سنا
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واكنش نمايندگان مجلس به سفر رئيس جمهور عنوان كرد

خوزستان چشم انتظار اقدام و عمل دولتمردان
��ر

اهواز  اينكه خوزستان آخرين روز 
هفته گذشــته،ميزبانى شــمارى از 
اعضاى هيأت دولت و رئيس جمهور را پذيرفت، 
حكايت از توجه مسؤولان براى همدلى با مردم 
اين استان داشت، اما اين حضور نيز نتوانست، 
مرهمى بر دل هاى نمايندگان مردم اســتان 
بگذارد ولذا حضور اعضاى كابينه دولت در قالب 
شوراى ادارى و كارگروه مقابله با ريز گردها با 

واكنش هاى گوناگونى همراه بود.
مرتضى حيــدرى آل كثير يكى از شــاعران 
خوزستانى با ســرودن شعرى، نسبت به سفر 
روحانى به استان به نمايندگى از هنرمندان اين 
استان واكنش خود را به حضور رئيس جمهور 
با اين اين ســروده نشان داد: با سراب وعده ها؛ 
رؤيايمان را ســاختى؛ هر چه همت داشتيم از 
آب وتــاب انداختى/آمدى جانم به قربانت ولى 

حالا چرا؟

  چرا به مردم دروغ مى گوييد؟
نماينده مردم اهــواز، باوى، حميديه و كارون 
در مجلس شوراى اسلامى نيز ازجمله افرادى 
بــود كه در كارگروه ملى مقابله با ريزگردها با 
اعتــراض به ادعاهاى معصومــه ابتكار رئيس 
ســازمان محيط زيســت گفت: كجاى تالاب 

ماهيگيران در حال صيد هستند؟
على ســارى نماينده مردم اهــواز در مجلس 
شوراى اسلامى در مخالفت با سخنان معصومه 
ابتكار رئيس سازمان محيط زيست كه مدعى 
بود كه تالاب هاى خوزستان در حال آبگيرى 
هســتند و مردم مشــغول ماهيگيرى در آن 
هســتند با صداى بلند ضمن اعتراض به اين 
ادعاهاى ابتكار از جاى برخاست و با فرياد اظهار 
كرد: چــرا دروغ مى گوييد؟ كجاى «هور» آب 
دارد كه ما نمى بينيم؟ كجا مردم خوزستان در 

حال ماهيگيرى در تالاب ها و هورها هستند؟
على سارى درحالى كه صدايش به لرزش افتاده 
بود با آواى بلند خطاب به معصومه ابتكار گفت: 
من پدرم در نزديكى تالاب هورالعظيم زندگى 
مى كند. كــدام ماهيگيرى در تــالاب ماهى 

مى گيرد؟
وى خطاب به خانــم ابتكار گفت: چند بار به 
شما عرض كردم اين حرف هاى دروغ را تحويل 

مردم استان ندهيد.
نماينده اهواز افزود: تالاب هورالعظيم به وسيله 
فاضــلاب نيشــكر آبگيرى مى شــود و هيچ 

شخصى آنجا ماهى گيرى نمى كند.
وى گفت: سازمان محيط زيست بايد پاسخگوى 
كم كارى ها و بى توجهى هاى خود نســبت به 

پديده گردوغبار باشد.
وى مدعى شد: اين اظهارات واقعيت ندارد. ما 
چند بار اين ادعا را با مدرك و سند رد كرديم 

و به شما گفتيم، ولى بازهم شما اين را تكرار 
مى كنيد.

  نياز به راه اندازى دبيرخانه ملى داريم
نماينده مردم اهواز، بــاوى،كارون و حميديه 
نيز بابيان اينكه نياز اهواز با مشكلات موقتى 

قابل حل نيست در گفت وگو 
با قــدس آنلاين اظهار كرد: 
در اين راســتا نيــاز به يك 
دبيرخانه ملى با جديت ويژه 

داريم.
همايون يوسفى اظهار كرد: 
اين جلســه اميدوارم منشأ 
خير باشد. بالاخره مهم اين 
است كه پيگيرى ها در مركز 
انجام شــود و نيــاز به يك 

دبيرخانه ملى داريم.
وى بابيــان اينكه مشــكل 
خوزستان با جلسات موقتى 
افزود: ان شاء  حل نمى شود، 
االله اين جلسات تداوم داشته 

باشــد و درعرصه ملى يك كارگروه براى آن 
تعريف شود.

وى با اشــاره به اينكه رياســت جمهورى بر 
موضوع آب و فاضلاب استان خوزستان تأكيد 
كــرد، گفت: هر دو جزء مهم اســت و هر دو 
موضــوع را مى خواهيم كــه درعمل پيگيرى 

شوند.

  منتظر اقدام دولت هستيم
 جواد كاظم نسب الباجى ديگر نماينده مردم 
اهــواز بابيان اينكه ما صحبت هــا را قبلاً هم 
شنيده ايم ولذا منتظر عمل هستيم، بيان كرد: 
اگر عمل و يا اقدامى انجام شد، بعد مى توانيم 
ادعا كنيم كه كارى براى مردم انجام شده است.

وى در گفت وگــو با خبرنگار 
قدس آنلاين در پاسخ به اين 
سؤال كه ارزيابى شما از سفر 
به خوزستان  رئيس جمهور 
چيســت، ادامه داد: منتظر 

عمل هستيم.
درخواست  اينكه  بابيان  وى 
مــا از رياســت جمهــورى 
جلوگيرى از انتقال آب طرح 
بهشت آباد اســت، ادامه داد: 
بايد اعتبارى براى موضوع ريز 
گردها و همچنين حقابه هاى 
هورالعظيم و هور شــادگان 
تأميــن كنند كــه اگر اين 
خواسته ها انجام شد به طور طبيعى همه چيز 

حل مى شود.
وى در ادامه در خصوص بازديدها تصريح كرد: 
تاكنون ما چيزى لمس نكرده و نديده ايم كه 
بگوييم، چگونه بوده است و بعدازاين نشست 
بايد ببينيم چه مصوباتى تصميم گيرى مى شود 
و چه قول هايى مى دهند و آيا عملى مى شود؟

با عذرخواهى مشكل حل نمى شود
نماينده دشــت آزادگان و هويــزه نيز گفت: 

اين گونه نيست كه وزير نيرو با يك عذرخواهى 
بخواهد، همه چيز را تمام كند. 

قاسم ساعدى اظهار كرد: پس از تمام تذكراتى 
كه بــه دولت داديم، خوشــبختانه تازه خانم 
ابتكار به اين نتيجه رســيده كه شركت هاى 
نفتى به صورت غيرقانونى به هورالعظيم دشت 
آزادگان تجاوز كرده اند و شــرايط اين تالاب را 

به هم زده اند.
وى افــزود: بارها به وزير نيرو گفتم كه حقابه 
كشاورزى، آبزيان و آب شرب تالاب هورالعظيم 
را تأمين كنيد. مردم هنديجان در بعد تأمين 
آب كشاورزى مانده اند زيرا تمام سرمايه خود را 
در كشاورزى هزينه كرده اند، اما در حال حاضر 

با خشكى رودخانه مواجه شده اند.
وى عنوان كرد: وزير جهاد كشــاورزى به جاى 
اينكه از كشاورز دفاع كند، متأسفانه با وزارتخانه 
نيرو و آقاى چيت چيان همنوا و همصدا شده و 
آقاى چيت چيان نيز با همنوايى با آقاى زنگنه 
وزير نفت دولت يازدهم تالاب هورالعظيم را كه 
پنجمين تالاب كشور به شمار مى رود، خشكاند.

نماينده دشــت آزادگان و هويزه بابيان اينكه 
دولت فقط به فكر نفت است، بيان كرد: دولت 
تنها اين فكر را داشت كه با اندك هزينه اى نفت 
را استخراج كند و اين بزرگ ترين خيانتى است 
كه به مردم شــده، دولت به جاى خدمتگزارى 
به مردم، يك توســرى به مردم خوزستان زد 
و بنده از رئيس جمهور كشور تعجب مى كنم 
كه در سال 92 به مردم خوزستان قول داد. به 

كدام قول خود عمل كرده است؟
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  البرز محروم ترين زير ساخت هاى 
قضايى را دارد

كرج: رئيس كل دادگسترى استان البرز با تأكيد بر 
اينكه وضعيت مان در حوزه زيرســاخت هاى قضايى 
بدتر از نقاط محروم كشــور است، گفت: 7 هزار متر كمبود 

فضاى ادارى در بخش قضايى در استان داريم. 
احمد فاضليان در جلسه شــوراى ادارى شهرستان اشتهارد 
اظهار داشــت: اســتان البرز قصه پرغصه اى دارد و مأموريت 

سخت و دشوارى به عهده مسؤولان اين استان است.
وى افــزود: از ابتداى ســال 94 اولويت اساســى ما توجه به 
زيرساخت هاى دســتگاه قضايى استان بوده است. بخشى از 
مشكلات در دو سال آينده برطرف مى شود، ساخت 25 هزار 
متر مربع شروع شده و بخشى از آن آماده بهره بردارى است و 
نزديك به 20 ميليارد تومان براى اجراى اين پروژه ها در اختيار 

ما قرار گرفته است.
وى با تأكيد بر اينكه نقطه قوت اين استان تعامل بين مسؤولان 
است، بيان كرد: دستگاه قضايى در كنار بخش صنعت بوده و 

مشكلات آن ها را برطرف كرده است.
رئيس كل دادگســترى اســتان البــرز با بيــان اينكه بايد 
اختلاف نظرها را تا جايى كه ممكن اســت براى توســعه و 
پيشرفت استان كنار بگذاريم، گفت: بايد عينك بدبينى را كنار 

بگذاريم و عده اى منافع ملى را فداى منافع حزبى نكنند.
وى افزود: امروز ساختمان دادگسترى اشتهارد به صورت امانى 

در اختيار دادگسترى قرار مى گيرد.

  روستاهاى جيرفت از آب بهداشتى 
محروم هستند

كرمان: نماينده مردم جيرفت و عنبرآباد در مجلس 
شــوراى اسلامى گفت: مردم جنوب استان كرمان از 

نعمت آب آشاميدنى سالم محروم هستند. 
يحيى كمالى پور در نشســت بررسى مشكلات حوزه آب در 
شهرســتان هاى جيرفــت و عنبرآباد اظهار داشــت: يكى از 
دغدغه هاى اساســى مردم جنوب اســتان كرمان حوزه آب 

شهرى و روستايى است.
وى تصريح كرد: خط انتقال پروژه هاى آبرســانى جنوب كه 
قدمتى بيش از 45 ســال دارند، جوابگوى نيازهاى مردم اين 

منطقه نيست.
نماينده مردم جيرفت و عنبرآباد در مجلس شوراى اسلامى 
عنوان كرد: مى طلبد، مســؤولان بــراى طرح هاى ناتمامى 
كه امروزه مشــكلاتى را در بحث آب آشاميدنى ايجاد كرده، 

چاره انديشى كنند.
وى خاطرنشان كرد: بسيارى از روستاهاى جيرفت و عنبرآباد، 
هيچ گونه امكاناتى براى آب آشاميدنى ندارند و برطرف كردن 

اين مشكل مهم يك ضرورت براى منطقه است.

  عملكرد جهاد كشاورزى قزوين 
مطلوب نيست

قزوين: اســتاندار قزوين از عملكرد ضعيف سازمان 
جهاد كشاورزى و اداره كل منابع طبيعى استان قزوين 
در زمينه پيگيرى مصوبات سفر رئيس جمهور به استان انتقاد 

كرد. 
فريدون همتى در جلسه بررسى مصوبات سفر هيأت دولت به 
استان قزوين اظهار داشت: براساس ارزيابى ها از جلسه پيشين 
بررسى مصوبات كه در تاريخ 28 بهمن ماه برگزار شد، تاكنون 
تنها عمليات مطالعاتى در 500 هكتار از اراضى استان انجام 

شده است.
وى بيان كرد: متأســفانه عملكرد ســازمان جهاد كشاورزى 
استان قزوين در زمينه پيگيرى مصوبات سفر دولت به استان 

رضايت بخش و مطلوب نيست.
استاندار قزوين تصريح كرد: در زمينه پرداخت اعتبارات آبيارى 
تحت فشــار هيچ گونه مشكلى وجود نداشــته، اما متأسفانه 
ســازمان جهاد كشاورزى اســتان كوتاهى كرده و نسبت به 

اجراى طرح هاى مصوب اهتمام لازم را ندارند.
همتى ادامه داد: سازمان جهاد كشاورزى در توجيه كندى روند 
تجهيز سيستم هاى نوين آبيارى، تحليل هايى درباره كمبود 
و پرداخت نشــدن اعتبارات را بيــان مى كنند كه پذيرفتنى 

نيست.
وى با اشاره به عملكرد ضعيف اداره كل منابع طبيعى در زمينه 
مقابله با بيابان زايى خاطرنشــان كرد: به منظور اجراى طرح 
كنترل بيابان زايى 40 ميليارد ريال اعتبار تخصيص يافته، اما 

تاكنون تنها طرح در مرحله مناقصه است.

با حضور خيران
  سراى فرهنگ مهربانى در شيراز

به بهره بردارى رسيد 

شيراز: دومين سراى فرهنگ مهربانى با هدف ايجاد 
همگرايى بين مردم خيــر و كمك به نيازمندان در 

شيراز به بهره بردارى رسيد. 
مديرعامل مجمع خيرين شهرســاز و فرهنگ  ساز شيراز در 
آيين گشــايش اين مركز اظهار داشت: با توجه به استقبال 
نيك انديشان شــيرازى از نخستين سراى فرهنگ مهربانى، 
دومين سراى فرهنگ مهربانى اين كلانشهر در بلوار رحمت 
و تقاطع رضوان افتتاح شــد. عبدالرضا دستغيب بيان كرد: تا 
پايان امسال نيز سومين سراى فرهنگ مهربانى شيراز در بلوار 
ميرزاى شيرازى واقع در منطقه 10 شهردارى شيراز گشايش 

مى يابد.
وى با اشاره به افتتاح نخســتين سراى فرهنگ مهربانى در 
اســفندماه سال 94 در شيراز تصريح كرد: در مدت يك سال 
گذشــته 18 هزار دست لباس، 22 هزار جلد كتاب، 17 هزار 
بسته دارو، 250 بسته لوازم تحصيل براى دانش  آموزان و 220 

بسته ارزاق براى كمك به نيازمندان اهدا شد.
مديرعامل مجمع خيرين شهرساز و فرهنگ  ساز شيراز تصريح 
كرد: در مجموع 1500 نيك  انديش با سراى فرهنگ مهربانى 
شيراز در ارتباط بوده  اند و كمك  هاى آنان نيز تأثير بسزايى در 

برطرف كردن مشكلات نيازمندان داشته است.
وى با بيان اينكه فرهنگســراى مهربانى در واقع مكانى مورد 
اطمينان براى در اختيار گذاشــتن كمك مردم به نيازمندان 
اســت، خاطرنشــان كرد: با توجه به اينكه به نوروز باستانى 
نزديك مى  شويم از مردم درخواســت داريم افراد نيازمند را 
فرامــوش نكرده و همان طور كه بــراى فرزندان خود خريد 
مى كنند در صورت تــوان مالى، افراد نيازمند را نيز فراموش 

نكنند.

فرماندار :
  زنجان در محاصره

سكونتگاه هاى غير رسمى است

زنجان: فرماندار زنجان با اشــاره به اينكه مديريت 
شهرى در گذشته شكل نگرفته بود و سكونتگاه هاى 
غيررسمى بى ضابطه و با مصالح غيرمقاوم ساخته شدند، ابراز 
كــرد: اگــر در شــهرك هاى جديد و مناطقــى مثل پونك 
برنامه دقيقى ارايه نشود در آينده معضلات شهرنشينى گريبان 

اين مناطق را مى گيرد. 
رسول بيات در جلسه ستاد بازآفزينى پايدار شهرى با اشاره به 
كمبود خدمات شهرى در سكونتگاه هاى غيررسمى بيان كرد: 
بايد در اين مناطق سرمايه گذارى ويژه در دو بخش اقتصادى 

و بخش فرهنگى و اجتماعى انجام شود. 
از مشــكلات  وى تنش هــاى اجتماعــى و فرهنگــى را 
سكونتگاه هاى غيررسمى است و گفت: در اين مناطق شاهد 
شكل گيرى خرده فرهنگى هايى هستيم كه با هويت شهرى و 

فرهنگ شهرنشينى در تقابل است. 
فرماندار زنجان فاصله طبقاتى و عدم احساس تعلق اجتماعى 
در برخى نقاط يا در برخى افراد را از ديگر آسيب هاى بافت هاى 
ناكارآمد شــهرى عنوان كــرد و افزود: بايــد در اين مناطق 

فرصت هاى برابر اجتماعى و اقتصادى ايجاد شود.

استاندار چهارمحال و بختيارى:
  موضوع پروژه هاى دوقلو در شهر كرد 

سياسى شده است 

شهر كرد: استاندار چهارمحال و بختيارى با اشاره به 
پروژه برج هاى دوقلو در شهركرد، بيان كرد: متأسفانه 
پروژه برج هاى دوقلو در شهركرد به يك موضوع سياسى تبديل 
شده است، اما بايد تعصب بيهوده را در مورد اين پروژه رها كرد 

و وارد كار كارشناسى شد. 
قاسم سليمانى در نشست با اعضاى نظام مهندسى ساختمان 
با بيــان اينكه پروژه برج هاى دوقلو هزينه هــاى زيادى را به 
شــهردارى شــهركرد تحميل كرده اســت، گفت: به گفته 
ســازمان بازرسى اين بنا استحكام چندانى ندارد، از همين رو 
بايد كميته اى متشكل از سازمان نظام مهندسى، شهردارى، 
راه و شهرسازى و سازمان بازرسى تشكيل و در خصوص آن 
به صورت كارشناسى و علمى تصميم گيرى شود و نتيجه هر 
چه بود آن را اجرا كرد تا از حداكثر ضرر به حداقل مشــكل 

برسيم.
وى همچنين به سنگ نبشته «گردنه رخ» اشاره و تأكيد كرد: 
ميراث فرهنگى اســتان بايد به سرعت اين سنگ را در مكان 

خود نصب كند و حفاظت بيشترى از آن انجام دهد.

��ر

 تهران   به گفته اعضاى شوراى اسلامى شهر شريف آباد يكى از عوامل به 
وجود آورنده مشــكلات ترافيكى قرار گرفتن پاسگاه پليس راه در مسير اين 
شهرستان است كه با جابه جايى آن به ايوانكى حجم بسيارى از ترافيك كاسته مى شود؛ 

اما معاون هماهنگ كننده ناجا ويژه شرق استان تهران اين مساله را قبول ندارد.
شريف آباد پاكدشت مسير خروجى شرق استان تهران است كه به دليل قرار گرفتن در 
مسير مشهدالرضا و داشتن شهرك هاى صنعتى على آباد و عباس آباد و تردد خودروها از 
جمله خودروهاى سنگين از داخل شهر علاوه بر به وجود آوردن ترافيك نسبتاً سنگين 

در ايام پيك، نارضايتى مردم را نيز به وجود آورده است.
مســؤولان شــهرى اقداماتى براى كاهش حجم ترافيك شريف آباد داشته اند اما تا به 

سرانجام رسيدن آن ها مردم بايد روزانه اين ترافيك را تحمل كنند.
مردادماه امســال بود كه پس از 14 سال با آزادشدن باند كندرو محور امام رضا(ع) در 
محدوده شريف آباد، اين محور چهارخطه به 6 خطه افزايش يافت و تاحدودى توانست 

گره كور ترافيكى اين منطقه را باز كند، اما اين اقدام نيز از نگاه مردم كافى نبود.
به گفته اعضاى شوراى اسلامى شهر شريف آباد يكى از عوامل به وجود آورنده مشكلات 
ترافيكى، قرار گرفتن پليس راه در مسير راه اين شهرستان است كه با جابه جايى آن به 
ايوانكى حجم بسيارى از ترافيك كاسته مى شود؛ اما معاون هماهنگ كننده ناجا ويژه 

شرق استان تهران اين مسأله را قبول ندارد.

  لزوم تغيير فورى محل پليس راه
عضو شوراى اسلامى شريف آباد بر لزوم تغيير فورى محل پليس راه تاكيد مى كند و به 
خبرنگار قدس آنلاين مى گويد: پليس راه شــريف آباد در گلوگاه اين شهر بار ترافيكى 
گســترده اى را ايجاد كرده است كه بايد هرچه سريع تر براى حل اين موضوع اقدامات 

عملى صورت گيرد.
حبيب كردبچه كه معتقد است، درآمد اغلب مردم از طريق كار در شهركت هاى صنعتى 
شــريف آباد، على آباد و ايوانكى حاصل مى شود و اعمال راه حل هايى براى كاهش بار 
ترافيكى اين شهر را ضرورى مى داند و ادامه مى دهد: احداث كمربند جنوبى شريف آباد 
از ديگر اقدامات حل مشكل ترافيكى است كه اميدواريم با تامين بودجه اين پروژه شاهد 

افتتاح هرچه زودتر آن باشيم.

  جابه جايى پليس راه تنها راه حل مشكل ترافيك نيست
معاون هماهنگ كننده ناجا ويژه شــرق استان تهران مهم ترين مشكل شريف آباد را 
نداشتن كمربندى در اين منطقه مى داند و مى گويد: اين مسير تنها مسير خروجى از 
تهران به سمت مشهد مقدس است كه از درون شهر شريف آباد عبور مى كند. اين مسأله 
نه تنها براى ساكنان اين منطقه خطراتى را به وجود آورده، بلكه ترافيك سنگينى را نيز 

در ايام پيك سال باعث مى شود.
ســرهنگ ســلمان آدينه وند احداث كمربندى را از الزامات شرق استان تهران عنوان 
مى كند و مى افزايد: تاكنون اقداماتى براى ساخت كمربندى شريف آباد انجام شده كه 
متأسفانه متوقف شده است و در صورت ادامه نيافتن اين پروژه در ايام پيك سال شاهد 

گره هاى ترافيكى در اين منطقه خواهيم بود.
وى اشاره اى به بهره بردارى از ساختمان جديد نيروى انتظامى شريف آباد مى كند و ادامه 
مى دهد: ماموران نيروى انتظامى در حال حاضر از هر دو ساختمان استفاده مى كنند و در 

هفته جارى به طور كامل در ساختمان جديد مستقر مى شوند.
معاون هماهنگ كننده ناجا ويژه شرق استان تهران تخريب ساختمان قديمى پليس 
راه و عقب نشينى اين ساختمان را تنها راه حل ترافيك نمى داند و مى گويد: شهردارى 
شريف آباد براى حل اين معضل بايد نسبت به آزادسازى پلاك هاى اين مسير اقدام كند.

  نبود تجهيزات كافى دليل جابه جا نشدن پليس راه 
نماينده مردم پاكدشت و شريف آباد در مجلس شوراى اسلامى نيز با اشاره به مشكلات 
حمل و نقل و ترافيكى شــريف آباد، اتصال اتوبان شهيد بابايى به اتوبان امام رضا(ع) را 
يكى از راه هاى حل اين مشــكل عنوان و اظهار مى كند: در حال حاضر حجم بسيارى 
از اين پروژه انجام شــده است و پيگيرى ها براى اتمام هرچه سريع تر كمربندى 320 

كيلومترى در حال انجام است.
محمد قمى با اشــاره به حضور معصومه ابتكار رئيس سازمان حفاظت محيط زيست 
كشــور در شــريف آباد در چند هفته اخير مى گويد: ابتكار براى حل مشكلات محيط 
زيستى كمربندى شريف آباد به اين منطقه سفر كرد كه خوشبختانه نتايج خوبى داشت.
وى زمان اتمام پروژه كمربندى شريف آباد را در صورت تامين بودجه آن سه سال آينده 

عنوان مى كند.
نماينده مردم پاكدشت و شريف آباد در مجلس شوراى اسلامى همچنين به جابه جايى 
پاسگاه پليس راه شريف آباد اشاره اى دارد و مى افزايد: ساختمان جديد پاسگاه ساخته 

شده و با حضور فرمانده نيروى انتظامى و وزير راه افتتاح شده است.
وى مشكلات جابه جايى اين پاسگاه را نبود تجهيزات كافى دانسته و اذعان مى كند: در 
صورت تأمين تجهيزات ساختمان جديد جابه جايى به صورت كامل نيز شكل خواهد 
گرفت و من نيز به عنوان نماينده مجلس شوراى اسلامى پيگير حل مشكلات ساختمان 

جديد نيروى انتظامى خواهيم بود.

 پليس راهور ترافيك ساز شد

گره كور ترافيك «شريف آباد» در انتظار گشايش 

خبر

همايش پياده روى حرم تا حرم 
در ياسوج برگزار مى شود

ياســوج  مديركل اوقاف و امور 
خيريــه كهگيلويــه و بويراحمد از 
برگــزارى همايش پيــاده روى حرم تا حرم 

همزمان با ســالروز شهادت حضرت فاطمه 
زهرا (س) در مركز اســتان خبر داد. حجت 
الاسلام ســيد نوراالله جنتى پور در نشست 
ستاد شؤون فرهنگى كهگيلويه و بويراحمد 
اظهار داشت: «سوگواره ياس نبوى» به صورت 
گسترده در قالب اعزام مبلغ به اماكن متبركه 

در استان برگزار مى شود. 
وى به همايش پيــاده روى حرم تا حرم در 
مركز استان اشــاره كرد و افزود: اين برنامه 
روز پنجشــنبه ســاعت 7 صبح همزمان با 
سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا (س) از 
محل امامزاده عبداالله (ع) تا آستان امامزاده 

مختار(ع) برگزار مى شود.
جنتى پور با بيان اينكه اين برنامه هرســاله 
با مشاركت خودجوش مردم برگزار مى شود، 
گفت: براى رفاه حال مردم و همشهريان در 
مســير پياده روى حرم تا حرم، موكب هايى 

مشخص و تعبيه شده است.
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عضو مجمع نمايندگان مازندران خواستار شد 
موزه دفاع مقدس در چالوس ساخته شود

سارى: نماينده مردم نوشهر، چالوس و كلاردشت 
در مجلس شــوراى اســلامى گفت: براى انتقال 
رشادت هاى مردم شمال بايد در چالوس كه در دوران دفاع 
مقدس نقش منطقه پشــتيبانى جبهه ها را داشــت، موزه 

دفاع مقدس ساخته شود. 
همايش «فاتحان فاو» در شهرستان نوشهر با حضور وزير دفاع 
و پشتيبانى نيروهاى مسلح و پيشكسوتان دوران دفاع مقدس 

در استان هاى شمالى در نوشهر برگزار شد.
اين همايش محفل انسى است كه به صورت خودجوش توسط 
پيشكســوتان دوران دفاع مقدس هر ساله در روزهاى پايانى 

سال و در يكى از سه استان شمالى كشور برگزار مى شود.
قاسم احمدى، نماينده مردم نوشــهر، چالوس و كلاردشت 
در مجلس شــوراى اسلامى ضمن گراميداشت ياد و خاطره 
شهداى دفاع مقدس، اظهار كرد: شهرستان چالوس در دوران 
دفاع مقدس به عنوان منطقه پشتيبانى محسوب مى شد اما 

اين منطقه بوى شهدا نمى دهد.
وى با بيان اينكه چالوس قدمگاه 21 هزار شهيد است، گفت: 
سرزمين شهيدانى مانند شهيد طوسى، خيريان و حاج على 
احمدى نبايد تغيير كاربرى پيدا كند و بايد موزه دفاع مقدس 

در اين منطقه ساخته شود.

مديركل دفتر توسعه و ترويج صنايع دستى 
ميراث فرهنگى كشور: 

ثبت جهانى شهر ميبد با برند زيلو 
زمينه ساز رونق تجارى اين شهر است 

 يزد: مديركل دفتر توســعه و ترويج صنايع دستى 
ميراث فرهنگى كشور گفت: ثبت جهانى شهر ميبد با 
برند زيلوى اين شهر مى تواند زمينه رونق و تجارى سازى اين 

محصول را فراهم سازد. 
على حاجى شيزرى پيش ازظهر پنجشنبه در همايش ملى 
زيلوى ميبد در دانشــگاه آيت االله حايرى ميبد اظهارداشت: 
شهرستان ميبد به عنوان شهر جهانى زيلو به ثبت مى رسد 
و براى ثبت يك شهر به عنوان شهر جهانى در زمينه خاص 
هماهنگى هاى زيادى اتفاق افتاده و اعتبارات قابل توجهى نيز 

در اين زمينه اختصاص يافته است. 
وى افــزود: بايد اقدام هاى اساســى و آموزش هــاى به روز 
در ايــن زمينه صورت گيرد؛ چرا كــه مخاطبان جهانى اين 
محصول سليقه هاى كلاســيك دوره قاجار را نمى پسندند و 
براى بازارهاى جهانى بايد محصولاتى با طرح ها و نقشه هاى 

متناسب با علاقه آنان توليد شود.
حاجى شــيزرى تصريح كرد: اقدام هاى لازم براى ثبت شهر 
اصفهان به عنوان شهرجهانى صنايع دستى، تبريز به عنوان 
شهر جهانى فرش و ميبد به عنوان شهر جهانى زيلو در حال 
انجام است.اين مسؤول خاطرنشــان ساخت: بايد طرح هاى 
مورد پسند و سليقه بازارهاى هدف شناسايى و با برندسازى، 

هنر و صنعت زيلوى ميبد مطابق با اين سلايق عرضه شود.
 وى افزود: به منظور شــتاب بخشى به ثبت جهانى ميبد به 
عنوان شهر زيلو، 70 دستگاه به تعداد دستگاه هاى زيلوبافى 
اين شهر اضافه شده كه بيش از 12 ميليارد ريال تسهيلات 
براى هنرمندان و صنعتگران اين بخش در نظر گرفته شده كه 
بخشى از آن پرداخت شده و مابقى آن نيز پرداخت مى شود.

شــيزرى تصريح كرد: با دســتور رهبر معظم انقلاب تمام 
زيرانداز هاى حســينيه امام خمينى (ره) جمع آورى شد وبه 
جاى آن از زيلو اســتفاده شــد كه اين رويه مى تواند الگويى 

براى همه باشد. 
مديركل دفتر توسعه و ترويج صنايع دستى ميراث فرهنگى 
افزود: صنايع دســتى ايران بابيش از 300 رشــته بيشترين 
ميزان تنوع را در دنيا دارد و بعد از كشورهاى چين و هند نيز 
در حوزه توليد محصول جايگاه سوم را در اين زمينه ايران به 
خود اختصاص داده، اما در حوزه صادرات ايران جزو 30 كشور 
اول دنياست كه در اين زمينه بايد كار بيشترى صورت گيرد.

استاندار سيستان و بلوچستان:
سيستان وبلوچستان ناشناخته ترين 
مقصد گردشگرى براى ايرانيان است

زاهدان: اســتاندار سيستان و بلوچستان درنشست 
شوراى راهبردى گردشكرى استان با اشاره به خروج 
سيستان وبلوچستان از غربت ناشناختگى براى ايرانيان گفت: 
سيستان و بلوچستان آمادگى لازم براى استقبال از گردشگران 

ايرانى را دارد.  
على اوســط هاشمى از خريد دو فروند هواپيما براى خطوط 
تفتان اير براى اســتان خبر داد و گفــت: احداث فرودگاه در 
چابهار و افتتاح باند دوم فرودگاه بين المللى زاهدان، برقرارى 
خط كشتيرانى چابهار- مسقط، توسعه شبكه ريلى و حركت 
شبانه قطار از كرمان به زاهدان از جمله عوامل مورد توجه در 

راستاى افزايش گردشگرى در استان است. 
وى بــا بيان اينكه تعطيلات نوروزى و ســه ماه تعطيلى در 
تابستان، فرصتى مناســب براى گردشگرى ايرانيان است، از 
ادارات خواســت: مهمانســراهاى خود را به صورت اجاره در 
اختيار بخش خصوصى قرار دهند تا مورد استفاده گردشكران 

قرار گيرد. 

قائم مقام توليت آستان قدس رضوى عنوان كرد

اهتمام جدى مسؤولان براى گره گشايى از كار محرومان
��ر

مهناز خجسته نيا  قائم مقام توليت آستان 
قدس رضــوى از آمادگى اين دســتگاه براى 
اهــداى زمين هاى موقوفه در جهت ســاخت 
مسكن محرومان در شهرستان هاى سه استان 

خراسان رضوى، شمالى و جنوبى خبر داد.
به گزارش خبرنگار ما سيد مرتضى بختيارى 
كه در جمع اعضاى شوراهاى اسلامى استان 
خراسان رضوى سخن مى گفت، با بيان اينكه 
گــره گشــايى و رفع مشــكلات محرومان و 
مستضعفان نيازمند عزم جدى و اهتمام وي ژه 
همه مســؤولان كشور اســت، افزود: آستان 
قدس رضــوى در راســتاى تحقــق اهداف 
محروميت زدايــى و خدمت به محرومان براى 
واگذارى زمين مورد نياز واحدهاى مســكونى 
60 مترى در اســتان هاى خراســان رضوى 

آمادگى مشاركت دارد. 
وى با اشــاره به مذاكرات انجام شده با رئيس 
شوراى اسلامى استان خراسان رضوى گفت: 
طبق مصوبه اخير كميته امداد و آستان قدس 
رضوى مقرر شده اين مساعدت به سه استان 
خراسان تسرى پيدا كند.بختيارى با بيان اينكه 
در اين طرح هرگز حقوق موقوفه ناديده گرفته 
نخواهد شد، اظهار داشت: اين طرح گامى در 
جهت افزايش بهره ورى موقوفات آستان قدس 
رضوى خواهد بود.به گفته وى با اين طرح قطعاً 
پس از ارايه گزارش موقوفات، رغبت واقفين نيز 
بيشــتر خواهد شد و مردم تمايل بيشترى به 
وقف پيدا خواهند كرد.قائم مقام توليت آستان 
قدس رضوى توجه به نيــت واقفان، افزايش 
درآمد موقوفه و هزينه كرد درآمد موقوفات در 
جاى خودش را از رســالت هاى آستان قدس 
رضوى در بخش موقوفات برشــمرد و گفت: 
با اين اقدام از ظرفيت هاى مردمى به بهترين 
نحو در جهت ترويج و نشر فرهنگ رضوى گام 

برداشته خواهد شد.  

 تصويب آيين نامه خدمت يارى
قائم مقام توليت آســتان قدس رضوى در اين 
جلسه همچنين از تصويب آيين نامه خدمت 
يــارى خادمــان متخصص علمــى به جهت 
افزايش تعداد خادمان افتخــارى بارگاه منور 

رضوى خبر داد.
بختيــارى افــزود: خدمــت يــارى در قالب 
«زائرمحــورى» يكى از سياســت هاى جديد 
آســتان قدس رضوى در عمل به ابلاغ منشور 
هفتگانه رهنمودهــاى رهبر معظم انقلاب به 
توليت آســتان قدس رضوى است كه در اين 
راستا برنامه هايى با محوريت محروميت زدايى 

در دستور كار قرار گرفته است.
وى با بيان اينكه براى اجراى 
اين سياســت بايد خدمت به 
زائران بارگاه منور رضوى «از 
مبــدأ تا مبــدأ» مدنظر قرار 
بگيــرد، گفت: در راســتاى 
تحقق اين برنامه نمايندگى 
آستان قدس رضوى در همه 
راه اندازى  كشور  استان هاى 
اين  شده است.به گفته وى 
در حالى اســت كه تاكنون 
فقط در اســتان هاى داراى 
موقوفه آن هــم با توجه به 
شرايط موقوفات، نمايندگى 
آســتان قدس رضوى وجود 
توليت  مقــام  داشــت.قائم 
آستان قدس رضوى ضرورت 
توسعه خدمت يارى با توجه 
به حكم رهبر معظم انقلاب 
را از ديگر اهداف راه اندازى 
نمايندگى هاى آستان قدس 

رضوى در تمام اســتان هاى كشور برشمرد و 
اظهار داشت: اين مهم باعث شد تا محدوديت 
جذب خدام در آستان قدس رضوى برداشته 

شود.

 خدمت رسانى 40 هزار 
خادم افتخارى

اينكه در  بيــان  با  بختيارى 
حال حاضــر 40 هزار خادم 
مفتخر به خدمت افتخارى در 
بارگاه منور رضوى هستند، 
افــزود: با اجراى سياســت 
«خدمت يــارى  جديــد 
علمى»  متخصص  خادمان 
براى حضــور 400 هزار تا 
4 ميليــون خادم مفتخر به 
منور در  بارگاه  اين  خدمت 
سراسر كشــور برنامه ريزى 
شــده است.به گفته وى هم 
اكنون هر خادم بايد 6 ساعت 
در هفتــه و 24 ســاعت در 
هر مــاه در اين بارگاه حضور 
داشته باشد كه با طرح جديد 
خدمت يــارى اين الزام به 6 
ســاعت خدمــت ماهانه در 
بــارگاه منور رضــوى و 18 
ساعت در هر نقطه از كشور تبديل شده است.

وى با بيان اينكه خدمت به محرومين فقط با 
نام خادمى امام رضا(ع) در هر نقطه از كشــور 
جزو خدمت خادمــان افتخارى بارگاه رضوى 

لحــاظ خواهد شــد گفت: اين طــرح زمينه 
استفاده از ظرفيت نامحدود خادمان متخصص 

در همه زمينه ها را فراهم خواهد كرد.

 جذب خادمان افتخارى متخصص
وى از اعلام آمادگى آستان قدس رضوى براى 
جــذب خادمان افتخــارى متخصص علمى، 
فرهنگى، مهندسى، اقتصادى و اجتماعى خبر 
داد و گفت: مطمئن هستيم عاشقان اين امام 
همام با نام امام رضا(ع) در خدمت به محرومان 

نيز كم نخواهند گذاشت.
گفتنى اســت در ابتداى اين جلســه قائم 
مقام توليت آســتان قدس رضوى از مرحوم 
آيت االله واعظ طبســى، توليت فقيد آستان 
قدس رضوى نيز ياد كرد و گفت: 14 اسفند 
ســالگرد از دست دادن فردى است كه اسوه 
مجاهده و مبارزه در راه حق اســت، كســى 
كــه با اخلاص در كار، خدمات ارزشــمند و 
ماندگارى در جاى جاى آستان قدس رضوى 
از خود به يادگار گذاشته است. در اين جلسه 
همچنين درخواســت هايى از سوى اعضاى 
شــوراهاى اسلامى شهرســتان هاى استان 
خراســان رضوى نيز مطرح شد كه ساخت 
ميقــات الرضا(ع) براى اســكان زائران جزو 

بيشترين تقاضاها بود.

در آستانه نوروز96
داستان هاى پندآموز قرآنى بر ديوارهاى 

اصفهان نقش مى بندند

اصفهان:رويداد دانشــجويى ديوارنگارى شــهرى با 
عنوان «هزار و يك شهر» با حضور دانشجويان هنر سه 

دانشگاه استان اصفهان كار خود را آغاز كرد. 
مديرعامل سازمان زيباسازى شهردارى اصفهان گفت: در اين 
رويداد دانشجويى كه تا بيســتم اسفندماه سال جارى ادامه 
خواهد داشــت، حدود 8000 مترمربع از ديواره هاى كوتاه و 
بدنه خيابان هاى مناطق 15 گانه شــهر اصفهان ديوارنگارى 
مى شود.مهدى بقايى با اشــاره به اينكه در اين راستا از تمام 
دانشــگاه هاى داراى رشته نقاشى دعوت به عمل آمد، افزود: 
اين رويداد با مشاركت دانشجويان دانشگاه آزاد اسلامى واحد 
نجف آباد، مؤسســه آموزش عالى سپهر اصفهان و دانشكده 
فنى و حرفه اى ســميه كه اعلام آمادگى كــرده بودند و به 
سرپرستى اساتيد آن ها انجام مى شود.وى بيان كرد: محتواى 
طرح هاى اجرايى بر روى ديواره ها، داستان هاى پندآموز قرآنى 
و اســاطيرى ايرانى است و روند طرح آورى از طريق سفارش 

به اساتيد نقاشى و فراخوان هنرمندان صورت گرفته است.
وى با بيان اينكه اين داستان ها با مشاركت اساتيد علوم قرآنى 
و ادبيات داســتانى از ميان صدها داســتان مختلف انتخاب 
شــده است، خاطرنشان كرد: با توجه به زياد بودن طرح هاى 
رســيده، پس از داورى طرح ها60 طرح از 90 داستان مطرح 
شده انتخاب و بر150 ديوار مختلف سطح شهر اصفهان اجرا 
مى شــود.مديرعامل سازمان زيباسازى شهر اصفهان هدف از 
اجراى اين طرح را علاوه بر رفع نازيبايى ديواره هاى كوتاه بدنه 
شهرى، ارايه يك زمينه و موضوع مشترك معرفى داستان ها و 

ترويج فرهنگ كتابخوانى خواند.

دبير كارگروه سلامت و امنيت غذايى 
چهارمحال و بختيارى:

طرح بسيج سلامت نوروزى آغاز شد

شهر كرد: طرح بسيج سلامت نوروزى در چهارمحال 
و بختيارى آغاز شد. 

دبير كارگروه سلامت و امنيت غذايى چهارمحال و بختيارى 
گفت: اين طرح تا 15 فروردين 1396 ادامه دارد. 

دكتر هاشــم زاده در كارگروه سلامت وامنيت غذايى استان 
افــزود: 15 گــروه در شهرســتان هاى 9 گانه كار بازرســى 
وسركشى را حداقل دو بار درمدت مقرر از مراكز فروش، توزيع 

و پخت مواد غذايى انجام مى دهند.
دراين نشست معاون عمرانى استاندار هم كاهش روستاهايى 
كه باتانكر آبرسانى مى شدند را از مهم ترين اقدامات خوب در 
امنيت غذايى مردم استان دانست وگفت: در سه سال گذشته 
220 روستا با تانكر آبرسانى مى شدند كه با اعتبار 110 ميليارد 

تومان، اين عدد به 38 روستا كاهش پيداكرده است. 
در پنجــاه وپنجمين نشســت كارگروه ســلامت وامنيت 
غذايى اســتان، روند پيگيرى آلاينده هاى نفتى در آب شرب 
برخى مناطق روســتايى اســتان، فعاليت هاى آبخيزدارى و 
آبخوان دارى براى تقويت منابع آب هاى زيرزمينى اســتان، 
همچنين فعاليت هاى دامپزشــكى بــراى كنترل و مقابله با 

آنفلوانزاى حاد پرندگان در استان بررسى وگزارش شد. 

نامگذارى سال 96 
در گيلان به نام سال گردشگرى

گيلان: استاندار گيلان گفت: سال 1396 در استان 
گيلان به نام سال «گردشگرى» نامگذارى مى شود.

محمدعلى نجفــى اظهار كرد: با توجه به قابليت هاى موجود 
در استان گيلان، ســال 1396 نيز در اين استان به نام سال 

«گردشگرى» نامگذارى مى شود. 
وى ادامه داد: گردشگرى به معناى آن نيست كه آژانس ها را 
فعال كنيم و فرياد گردشگرى سر بكشيم؛ بلكه همگى بايد به 

دنبال تقويت زير ساخت ها باشيم.
وى با تأكيد بر اينكه سازمان ميراث فرهنگى، صنايع دستى 
و گردشــگرى علاوه بر اينكه خود متولى گردشگرى است، 
به تنهايى نمى تواند اين مقولــه را مديريت نمايد، افزود: در 
اين زمينه، هم بايد در بخش اســتانى و هم در شهرستان ها 

برنامه هايى خوبى را تدوين كنيم.
 نجفى تحقق برجــام و تأثيرگذارى مســتقيم آن در رونق 
كليه مســايل برون مرزى و مراودات اقتصادى و تجارى را از 
دســتاوردهاى مهم دولت تدبير و اميد برشمرد و خاطرنشان 
كرد: در كنار اين مسايل نيز گردشگر خارجى راغب به حضور 

در كشور و بهره مندى از زيرساخت هاى ايجاد شده است.
وى، ميهمان نوازى را از اولويت هاى نياز يك گردشگر دانست 
و گفت: بايد همه آموزش ببينند كه چگونه از ميهمانان خود 

به نحو شايسته اى ميزبانى كنند.

��ر

سمنان  مردمان ايرانى و بســيارى از جوامــع ديگر، در آغاز فصل زمستان 
مراسمى را برپا مى دارند كه در ميان اقوام گوناگون، نام ها و انگيزه هاى متفاوتى 
دارد.هر چند كه زمســتان حكايت روز هاى سرد و مرگ طبيعت را گوشزد مى كند، اما 
نزديكى و صميميت دوستان و نزديكان و نيز همبستگى آن ها و تداوم مهر و دوستى در 
همنشينى هاى شب هاى زمستان در خانواده هاى ايرانى بويژه در خانواده هاى روستايى با 

برپايى كرسى رنگ و بوى ديگرى در اين فصل سرد دارد.

 شاهرود و آيين مهربانى 
يك پژوهشــگر مردم شناسى گفت: در برخى از روستاهاى شهرستان شاهرود اهالى با 
مشــاهده اولين بارش برف زمستانى و به منظور صله رحم، محفل گرم و شادى را برپا 
مى كنند. آنان با دل هايى مملو از شادى و شعف برف را بهانه اى براى جمع شدن به دور 

هم و يكدل شدن مى دانند. فاطمه قلى پور بيان مى كند: براى اين منظور فردى از بزرگان 
فاميل يا طايفه به جهت مزاح ابياتى را بر روى تكه كاغذى نوشته و آن را توسط قاصد 
به خانه بزرگ ديگر مى فرستند. مضمون ابيات بدين شرح است: برف اول است برف و با 
شما قاصدى آيد ز ما نزد شما/ گر گرفتى بكن رويش سياه ور نه ما هستيم مهمان شما. 
وى با بيان اينكه، قاصد يكى از چابك ترين افراد جمع به شمار مى رود، گفت: او با زيركى 
خاصى كاغــذ را به خانه فرد مورد نظر برده و به صاحبخانه مى دهد، صاحبخانه نيز با 
مشاهده كاغذ، سعى مى كند كه مچ دست قاصد را گرفته و مقدارى گرده ذغال بر سر و 

صورت او بمالد، اما قاصد با تلاش بسيار سعى مى كند تا فرار كند. 
اين پژوهشــگر مردم شناسى، ادامه داد: با گريختن قاصد، صاحبخانه بايد چند نفرى را 

براى صرف ناهار يا شام روز بعد به خانه خود دعوت كند. 

 شيره برف
قلى پور، خاطرنشان كرد: برف شيره نيز يكى از خوراكى هاى اولين برف زمستانى است 
كه توســط مادربزرگ هاى شاهرودى تهيه مى شد. آنان مقدارى از برف را كه در جاى 
تميزى انباشته مى شد، جمع آورى و با كمى شيره توت يا انگور مخلوط كرده و با فرزندان 
و نوه هايشان با شادمانى مى خوردند. وى تصريح كرد: ايرانيان از زمان هاى گذشته در آغاز 
فصل زمستان مراسم مختلفى را بر پا مى كردند كه در ميان اقوام گوناگون به شكل هاى 
گوناگون اجرا مى شود، از آن جمله مى توان به شب چله (يلدا) كه در ايران و سرزمين هاى 

هم فرهنگ متداول است، اشاره كرد. 
اين پژوهشگر مردم شناسى همچنين تأكيد كرد: در برخى از نقاط كشورمان نيز اهالى 
با مشاهده اولين برف زمستانى به جشن و شادمانى پرداخته و مراسم شاد و مفرحى را 

در ارتباط با اين نعمت خدادادى بر پا مى كنند. 

روسياهى كه براى مهمان مى ماند
زمستان سرد با محافل گرم در خانواده هاى شاهرودى 

خبر

ايلام در تعطيلات نوروزى ميزبان گردشگران عراقى مى شود 
ايلام استاندار ايلام با اشاره به 
موقعيت بسيار خوب استان ايلام 
در زمينه گردشــگرى و ظرفيت بالاى 
استان در حوزه گردشگرى و بويژه وجود 
مرز بين المللى مهران در اين استان گفت: 
در ايام نوروز سال 96 گردشگران عراقى از 
اســتان واسط اســتان ايلام را به عنوان 
مقصد گردشگرى خود انتخاب مى كنند. 
محمد رضا مرواريد در مراسم «استارت 

آپ گردشــگرى و صنايع دستى» كه در دانشگاه ايلام برگزار شد، بيان كرد: در صورتى 
كه به موضوع گردشگرى توجه شود، بسيارى از مشكلات موجود، بويژه بيكارى برطرف 
مى شود و با رونق گرفتن صنعت گردشگرى، اشتغال ايجاد مى شود و از ميزان بيكارى در 

استان كاسته مى شود.
وى با اشاره به اينكه گردشگران عراقى تعطيلات نوروز به ايلام سفر مى كنند، گفت: بايد 

در زمينه گردشگرى ماجراجويانه در استان ايلام كار انجام شود.
وى يادآور شــد: داشتن جاذبه هاى طبيعى و تاريخى بسيار و هوايى بسيار متنوع سبب 
مى شود كه گردشگران به حضور در استان علاقه نشان دهند كه در اين ميان لازم است، 

جاذبه هاى استان به مردم معرفى شود.
مرواريد خاطرنشان كرد: اميدوارم كه با همكارى و همفكرى و تعامل در اين استارت آپ 
ايده هاى خوبى ارايه شود و از طرف استاندارى نيز به سه ايده برتر جوايزى اهدا مى شود.

وى افزود: ما فرصت ها و ظرفيت هاى بســيارى در استان در حوزه گردشگرى و رونق 
اين بخش مانند ساحل زيباى سد سيمره داريم كه لازم است در اين بخش سرمايه 

گذارى شود.

خبر

خمينى شهر بزرگ ترين توليدكننده گل شب بو در كشور 
اصفهان  دومين جشنواره گل 
شب بو با حضور توليدكنندگان 
ايــن حوزه در بازار بين المللى گل و گياه 
توابــع  از  ســپاهان در شــهر«درچه» 

شهرستان خمينى شهر برگزار شد. 
معاون جهاد كشاورزى استان اصفهان در 
اين مراسم بابيان اينكه گل شب بو بايد به 
نام خمينى شهر ثبت معنوى شود و براى 

مارك دار شــدن گل شب بوى شهرستان بايد پيگيرى هايى انجام شود، افزود: شهرستان 
خمينى شهر بزرگ ترين توليدكننده گل شب بو در كشور است.اصغر كرمانى بيان كرد: در 
اين منطقه بيش از 11 ميليون گلدان گل شب بو توليد مى شود و نخستين توليدكننده 
گل شب بو كشور بوده و برند خوبى براى اين منطقه است.وى افزود: برخى از محصولات 
گياهى نظير گل شب بو، گلابى، سبزى، تنباكو و غيره در شهرستان خمينى شهر توليد 
مى شــود كه نياز به توجه بيشتر دارد تا به سمت نابودى نرود چراكه در اقتصاد منطقه 
اثرگذار است.وى تصريح كرد: شهرستان خمينى شهر نخستين توليدكننده گل و گياه در 

استان اصفهان است و 40 درصد توليد استان در اين منطقه انجام مى شود.
كرمانى با اشــاره به اينكه 177 هكتار زمين پرورش گل و گياه و گلخانه اى در اســتان 
اصفهان وجود دارد كه 71 درصد آن در خمينى شهر واقع شده، بيان كرد: اين شهرستان 
رتبــه دوم را در توليد گل هاى آپارتمانى دارد و حدود 850 هزار گلدان در ســال توليد 

مى شود كه برابر 31 درصد توليدات استان اصفهان است.
وى بابيان اينكه رتبه ســوم توليد درخت و درختچه ها به خمينى شهر اختصاص يافته، 
عنوان كرد: رتبه ششم توليد گل هاى شاخه بريده معادل 2 ميليون 600 هزار شاخه است 

كه پنج درصد توليدات استان اصفهان را در خود جاى داده است.

استاندار ايلام با اشاره به 
موقعيت بسيار خوب استان ايلام 
در زمينه گردشــگرى و ظرفيت بالاى 
استان در حوزه گردشگرى و بويژه وجود 
مرز بين المللى مهران در اين استان گفت: 
 گردشگران عراقى از 
اســتان واسط اســتان ايلام را به عنوان 

دومين جشنواره گل 
شب بو با حضور توليدكنندگان 
ايــن حوزه در بازار بين المللى گل و گياه 
توابــع  از  ســپاهان در شــهر«درچه» 

معاون جهاد كشاورزى استان اصفهان در 
اين مراسم بابيان اينكه گل شب بو بايد به 
نام خمينى شهر ثبت معنوى شود و براى 

آستان قدس رضوى 
آماد ه واگذارى 

زمين هاى موقوفه 
در راستاى ساخت 

مسكن محرومان در 
استان هاى خراسان 

رضوى، شمالى و 
جنوبى است

بــرش
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